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PROTOKÓŁ Nr XIV/2020 
czternastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 25 czerwca 2020 roku 

w Miejskim Ośrodku Kultury 

w Jezioranach przy ul. Konopnickiej 4 
 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach powitał 

wszystkich przybyłych na XIV sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XIV sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 18. 

Na sekretarza obrad powołano Radną Teresę Parzonka. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9:00 zakończono o godz. 11:00. 

Ad. 1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

 

Pan Bogusław Wierzbicki - Przewodniczący Rady: "Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma 

jakieś uwagi dotyczące porządku, który został przedstawiony?" 

 

Uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Raport o stanie Gminy Jeziorany za 2019 rok: 

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Jeziorany za 2019 rok, 

b) debata nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Jezioran. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Jeziorany za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

1) wystąpienie Skarbnika Gminy, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu 

Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

3) dyskusja: 

a) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Jeziorany za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego - wystąpienie 

Przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
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b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania 

budżetu gminy za 2019 rok. 

c) dyskusja Radnych nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Jeziorany za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

4) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi  

z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 

5) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 

6) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Komendantem Miejskim 

Policji w Olsztynie, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031, 

3) zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Przyjęcie protokołu XIII sesji. 

 

Ad. 2. Raport o stanie Gminy Jeziorany za 2019 rok: 

 

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Jeziorany za 2019 rok, 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy: "Ostatni raport był przedstawiony rok temu, 

obowiązuje Nas po raz kolejny. Obejmuje on informację z działalności Burmistrza w 2019 

roku, w tym informację z polityk, programów, strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu 

obywatelskiego. Większość informacji mieliście Państwo na bieżąco możliwość przeczytania 

w Biuletynie Informacji Publicznej. Raport stanowi podsumowanie najważniejszych działań 

pracowników Urzędu Miejskiego i podległych jednostek.  

Przedstawiono w nim: 

- informację finansową, w tym wykonanie najważniejszych inwestycji, 

- realizację funduszu sołeckiego przez poszczególne sołectwa, bardzo szczegółowo 

- informację o stanie mienia komunalnego, 

- Strategię Rozwoju Gminy na lata 2014- 2024, plany odnowy wsi 

- przedstawiono przyjęte w 2019 r. uchwały dotyczące studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy oraz planów zagospodarowania przestrzennego 

gminy Jeziorany 

Posiadane programy, w tym: 

     a) Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Jeziorany na lata 2016-2025 

     b) Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Jeziorany             

          na lata 2017 – 2021, 

     c) Plan wykorzystania zasobu nieruchomości gminnych, 
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     d) Gminną ewidencję zabytków miasta i gminy Jeziorany 

Przedstawiono gospodarkę odpadami komunalnymi. 

Realizowane programy: 

   a) Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Jeziorany  

        na lata 2015-2032 

    b) Zwalczanie barszczu Sosnowskiego  

Przedstawiono realizację polityki społecznej, w tym: 

 a) Gminny Program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii na rok 2018; 

 b) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy          

w rodzinie na lata 2015 – 2020; 

c) Gminny Program Wspierania Rodziny dla Gminy Jeziorany na lata 2016 -2018; 

d) Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 2019 rok; 

Przedstawiono stan ochrony przeciwpożarowej i działania w celu zwiększenia bezpieczeństwa 

publicznego, 

Przedstawiono realizację uchwał Rady Miejskiej w 2019 r. 

W skrócie również przedstawiono całoroczną działalność merytoryczną podległych jednostek, 

działania w zakresie: 

- realizacji polityki społecznej, 

- oświaty i wychowania, 

- kultury, 

- sportu i rekreacji. Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby się coś 

dopytać? Bardzo proszę Pan Radny Szuwalski." 

Radny Andrzej Szuwalski: "W tym punkcie proszę Państwa należałoby zwrócić uwagę  

na jedną rzecz. W raporcie o stanie Naszej Gminy zwiększyła Nam się kwota zadłużenia  

w porównaniu z rokiem 2018. To kwoty podane w raporcie, ale na komisji jak Państwo 

słyszeliście, czym to jest spowodowane. Ilością inwestycji, o których Pan Burmistrz 

wspominał, ilością środków, które pozyskaliśmy na te inwestycje i do których Gmina musiała 

dołożyć, żeby te inwestycje wykończyć. Z jednej strony jest to kwota, która no może budzić 

pewne obawy, ale z drugiej strony musimy pamiętać o tym, że co w to miejsce, żeśmy 

uzyskali. Myślę, że jest to rzeczą bardzo pozytywną. Sami widzimy jak dużo rzeczy zostało 

już wykonane w Naszej Gminie. Czy tą kwotą zadłużenia, która była w ubiegłym roku,  

czy należy się martwić? Myślę, że chyba raczej nie, bo rzeczy, które mamy, które są robione 

pozostaną Nam do użytkowania. Widząc zaangażowanie Pana Burmistrza i pracowników 

Urzędu w tej kwestii, na pewno z tej kwoty będziemy z czasem schodzić, myślę, że to jest 

takie budujące. Z jednej strony jest troszeczkę tego długu, ale z drugiej strony mamy coś  

w zamian, które Nam to na ileś tam lat pozostanie. To tak tyle w dyskusji przy raporcie. 

Dziękuję." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Kto z Pań i Panów Radnych jeszcze chciałby 

zabrać głos? Jeśli nie, to jeśli Państwo pozwolicie. Proszę Państwa Ja nie muszę tego mówić, 
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bo to widać Ja pochodzę jeszcze z tego pokolenia, które liczyć się uczyło na takich 

liczydełkach z takimi koralikami, także komputery dla Mnie, to tak nie do końca pewna rzecz. 

Druga rzecz, w tym czasie, kiedy Mnie uczono, mówiono, że należy stosować biblijną zasadę 

"poznacie ich po owocach" i dlatego kiedy Ja przystępuję do rozważania na temat oceny 

pracy kogokolwiek, a w tym Burmistrza i Państwa, to zawsze się patrzę na to, co widzę 

dookoła siebie, a potem to jak mam czas i chęć porównuję z cyferkami. Cyferki sami Państwo 

wiecie można różnie kreować, zresztą nawet w czasie komisji Pan Burmistrz zwrócił uwagę 

na to, że nie zawsze dług na papierze jest długiem w kieszeni, także dla Mnie liczy się nie 

wirtualna rzeczywistość, ale ta prawdziwa. I proszę Państwa, kiedy Ja widzę nowe ulice takie 

jak na przykład wybrukowaną Kolejową, co prawda płaczę, ze ten bruk jest położony na ulicy 

Kolejowej, a nie w centrum miasta, bo bardzo by się ładnie komponował z jego 

starożytnością. Jak Ja widzę PSZOK, o którym się wiele lat mówiło jak o yetim, czyli 

wszyscy wiedzą, że jest tylko nikt go nie widział, jak Ja widzę jak się buduje nową remizę 

straży pożarnej w Radostowie i jeszcze wiele, wiele innych rzeczy, które tutaj obserwujemy, 

to zgadzam się z tym co powiedział przed chwileczką Pan Przewodniczący Szuwalski, iż to są 

te rzeczy po, których Nas dzieci, wnuki, a może i kolejne pokolenia będą oceniały. Nie po 

tych raportach, które gdzieś tam znikną w archiwach, których nikt nie będzie czytał, których 

nikt nie będzie oglądał tylko będzie mówił, pozostawili po sobie ulice, pozostawili PSZOK, 

pozostawili remizę straży pożarnej, bo zostawili, bo zostawili. I dlatego osobiście uważam, że 

oczywiście widząc pewne mankamenty, bo każdy z Nas chciałby niektóry rzeczy widzieć 

inaczej, widząc pewne mankamenty uważam, że co, jak co, ale Burmistrzowi, a zarazem 

personelowi, który mu podlega to absolutorium jest należne i będę oczywiście za tym 

głosował i tak jak powiedział kolega dziękuję wszystkim pracownikom Gminy na czele  

z Panem Burmistrzem za ten wkład, który robicie i pozostawiacie po sobie, bo rzymski poeta 

Horacy powiedział " Nie umrę wszystek", czyli pozostanie coś po Mnie, już Nas nie będzie, 

śladu po Nas nie będzie, a będzie w ludzkiej pamięci, że byli tacy ludzie, co odnowili, 

zostawili, a inni zburzyli. Także dziękuję jeszcze raz. 

Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie. Ja wiem, że przed 

chwileczką była komisja i rozmawialiśmy też na te zbieżne tematy."                                                  

Pytań nie było. 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Jezioran 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść 

jakieś uwagi do projektu uchwały?"                                                                                                           

Pytań nie było. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
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podjęła uchwałę Nr XIV/128/20 w sprawie udzielenia  

wotum zaufania Burmistrzowi Jezioran,  

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: "Panie Burmistrzu tą uchwałą zostało udzielone Panu wotum 

zaufania." 

 Ad. 3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Jeziorany za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

 

1) wystąpienie Skarbnika Gminy 

 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy: "A więc tak, jak wspominałam wcześniej                      

na komisji, budżet 2019 roku kwota dochodów zbiorczych została wykonana w kwocie 

40.262.091,40 zł, natomiast wydatki zostały zrealizowane w kwocie 40.405.704,20 zł. 

Wykonanie budżetu gminy za rok 2019 zamknęło się deficytem w kwocie 143.612,80 zł.                 

Z dotacji po stronie dochodów w 2019 roku, które otrzymaliśmy jest to 50 % dofinansowania 

inwestycji:  

- przebudowa drogi gminnej w miejscowości Franknowo w kwocie 316.110 zł,  

- środki otrzymane z Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie 3.245.841 zł na zadania 

inwestycyjne, które są realizowane w roku bieżącym,  

- sprzedaż nieruchomości około 140.000 zł,  

- wpływ z rozliczeń z podatku VAT to jest ponad 100.000 zł,  

- dochody podatkowe od osób prawnych i fizycznych dotyczących poboru podatku                          

od nieruchomości, podatku rolnego, leśnego, od środków transportowych, od czynności 

cywilnoprawnych wynoszą 9.131.137,43 zł,  

- wpływy z opłat zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych to jest kwota 124.171,19 zł, 

- udziały Gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych stanowiący dochód budżetu               

w 2019 roku w kwocie 3.832.054 zł,  

- wpływy części oświatowej, wyrównawczej i równoważącej jest to kwota 12.639.079 zł                 

w tym oświatowa 7.880.483 zł 

- zwroty kosztów poniesionych z funduszu sołeckiego w kwocie 94.074,38 zł 

- wpływy z opłaty śmieciowej 1.239.881,67 zł 

- zwrot środków dotyczących zadania "Przebudowa nawierzchni alejek na Cmentarzu 

Komunalnym w Jezioranach w kwocie 246.110,17 zł 

- dochody związane z kulturą fizyczną i pozostała działalność Ośrodka Sportu i Rekreacji                 

w kwocie 771.977,72 zł. 

 Bieżące dochody zamknęły się kwotą 36.180.365,84 zł, natomiast wydatki 

34.490.545,24 zł. Nadwyżka budżetu bieżącego wynosiła 1.689.820,60 zł. Stan długu Gminy 

z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31.12.2019r. wyniósł łącznie 

18.849.117,02 zł. Gmina zaciągnęła kredyt w wysokości 3.409.631 zł i pożyczkę w kwocie 

1.384.588 zł na zadanie inwestycyjne ze środków unijnych "Przebudowa odcinka drogi                           

w miejscowości Jeziorany, Radostowo i Wójtówko". 
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Otrzymano dotację zadania zlecone w wysokości 10.323.537,58 zł. Wydatki dotyczące 

funduszu sołeckiego to kwota 330.698,76 zł. Dotacje bieżące udzielone dla jednostek 

podległych, obiektów zabytkowych i stowarzyszeń w 2019 roku wyniosły 4.576.729,63 zł. 

Saldo zaległości ogólnych wynosi 6.512.440,15 zł w tym: 

- podatkowe 3.239.141,55 zł 

- zobowiązania alimentacyjne 1.978.457,74 zł 

- gospodarka odpadami 381.506,35 zł.  

Do największych zadań inwestycyjnych, które zostały zrealizowane w 2019 roku: 

- budowa sieci wodociągowej Modliny-Franknowo 

- przebudowa odcinka dróg w miejscowości Jeziorany, Radostowo i Wójtówko 

- zakup samochodu pożarniczego OSP Jeziorany 

- stworzenie nowych pomieszczeń dydaktycznych 

- przebudowa nawierzchni alejek na cmentarzu Komunalnym w Jezioranach. Razem 

inwestycje 5.849.158,96 zł. 

Jeszcze dodam, że przebudowa dróg gminnych na terenie miasta i gminy Jeziorany w celu 

przygotowania się do realizacji zadań związanych w 2020 roku z programu Rządowego 

wyniosła około 450.000 zł, na wydatki, które ponieśliśmy do przygotowania składanych 

wniosków. Dziękuję." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Ja wiem, że podobne wystąpienie Pani miała Pani 

Skarbnik 20 minut temu na komisji, ale procedura wymagała powtórzenia tego. Dziękuję  

w takim razie jeszcze raz."  

 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu 

Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego 

 

Sekretarz Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok, która stanowi  

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo." 

 

3) dyskusja  

 

a) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Jeziorany za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego - wystąpienie 

Przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
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Pan Józef Kaniuga - Przewodniczący Komisji Budżetu: "Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Społecznych na posiedzeniu wspólnym w dniu 25 czerwca 2020 roku rozpatrzyła 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy za rok 2019 

oraz informację o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego przedstawione przez 

Skarbnika Gminy. Po wnikliwym rozpatrzeniu sprawozdania Komisja pozytywnie ocenia 

wykonanie budżetu gminy za rok 2019. Przedłożone przez Burmistrza sprawozdanie 

finansowe za 2019 rok obejmuje bilans z wykonania budżetu gminy Jeziorany za 2019 rok,  

a także bilans zbiorczy jednostki budżetowej, zbiorczy rachunek zysków i strat oraz 

zestawienie zmian w funduszu jednostki. Dochody budżetu gminy zbiorczo zostały wykonane 

kwotą 40 262 091,40 zł, co stanowi 88,69 % % planu po zmianach wynoszącego 45 400 

220,82 zł. Wydatki budżetowe ogółem zostały zrealizowane kwotą 40 405 704,20 zł na plan  

po zmianach wynoszący 50 864 152,61 zł i stanowią 79,44 % realizacji. Wykonanie budżetu 

gminy za 2019 rok zamknęło się deficytem. Jej osiągnięta wielkość to kwota 143 612,80 zł, 

planowano, że rok 2019 zakończy się deficytem w wysokości 5 463 931,79  zł. Dług łączny 

gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na 31.12.2019 roku wynosi  

18 849 117,02 zł, co stanowi 46,82 % osiągniętych ogólnych dochodów gminy, a 41,52 % 

planowanych dochodów gminy na rok 2019. Przedstawione sprawozdanie zawiera pełną 

informację o stanie mienia gminy oraz sprawozdanie finansowe za rok 2019, bilans  

z wykonania budżetu gminy, bilans z wykonania jednostki budżetowej, rachunek zysków  

i strat oraz zmiany w funduszu. W świetle powyższego Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Jezioranach jednogłośnie wyraża pozytywną opinię  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2019 wraz ze złożonym sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia gminy." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący." 

 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania 

budżetu gminy za 2018 rok. 

 

Pan Jacek Ciborski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia 25 maja 2020 roku dotyczącą wykonania 

budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo." 

 

c) dyskusja Radnych nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

 

Przewodniczący Rady: "Kto z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Jeśli nie widzę to powiem tylko od siebie tyle, że przed chwileczką udzieliliśmy Panu 

Burmistrzowi wotum zaufania, a to oznacza, że My jako Radni reprezentujący mieszkańców 
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uważamy, że Jego działania, a tym samym personelu Mu podległego były celowe, słuszne, 

uczciwe i mądre, a jeśli tak to zapewne znajduje to odzwierciedlenie w sprawozdaniach 

finansowych, które są rzeczą wtórną w stosunku do życia, a nie odwrotnie. W związku  

z powyższym, uważam, że już tu powinniśmy się przychylić do przyjęcia i zagłosowania za 

Nim. A jeszcze nim przystąpimy do tych głosowań po kolejnych punktach, to chciałem 

Państwu przypomnieć, iż w minionej kadencji, bodajże w ostatnim roku Rada nie udzieliła 

absolutorium Panu Burmistrzowi. Spotkałem się osobiście, ale nie tylko Ja, z licznymi 

opiniami, iż było to złośliwe, iż było to, że Rada odbiegła od tego co mówią mieszkańcy, po 

prostu Rada okazała się być bardzo nieżyciowa. Proszę Państwa najbliższe wybory pokazały, 

że to jednak Myśmy antycypowali wynik tych wyborów, że to Myśmy byli, mieliśmy rację, 

także myślę, że warto o tym pamiętać, iż w Radzie jednak skupia się mądrość mieszczaństwa. 

Myślę, że i tym razem się skupiła. Dziękuję bardzo. Pan Radny Szuwalski." 

 

Radny Andrzej Szuwalski: "Tak jeszcze w dyskusji nad tym punktem, proszę Państwa jedna 

rzecz taka pozytywna, dotycząca realizacji funduszu sołeckiego. Myślę, że to jest takie dość 

budujące, że środki, które są przekazywane na fundusz sołecki, w jakiś tam sposób 

aktywizują środowiska lokalne, czego dowodem jest procent wykorzystania środków poprzez 

poszczególne sołectwa i to myślę, że jest w jakiś sposób pozytywnym działaniem Naszej 

Gminy w celu zacieśniania tych kontaktów międzyludzkich w poszczególnych sołectwach  

i w jakiś sposób stymulowanie rozwoju sołectwa w realizacji potrzeb i to powinno Nas 

cieszyć. Jedna rzecz Mnie martwi w Naszej Gminie, no mamy niestety zaległości finansowe 

wynikające z różnego rodzaju podatków, zobowiązań, one są na bieżąco realizowane, wpływ 

z tych opłat jest w porównaniu z latami ubiegłymi troszkę większy, ale jednak istnieje i to jak 

Państwo zapoznaliście się z materiałami, no są to spore kwoty, no i to w dalszym ciągu 

pewnie Pan Burmistrz, jak do tej pory będzie się starał, żeby te zobowiązania w jakiś sposób 

jednak zmniejszały się, dzięki temu Nasz budżet w jakiś tam sposób też skorzysta. Dziękuję." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Kto z Pań i Panów Radnych jeszcze chciałby 

zabrać głos w tym podpunkcie?" 

 

Pytań nie było. 

 

4) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi  

z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 

 

Pan Jacek Ciborski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie udzielenia Burmistrzowi Jezioran 

absolutorium za 2019 rok, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

5) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                          

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 
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Sekretarz Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu, 

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

6) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok, 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść 

jakieś uwagi do projektu?" 

Pytań nie było.  

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę Nr XIV/129/20 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania  

budżetu Gminy Jeziorany za 2019 rok,  

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałoby wnieść 

jakieś uwagi do projektu uchwały?" 

Pytań nie było. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 

 

podjęła uchwałę Nr XIV/130/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Jezioran 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok,  

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 



10 

W związku z powyższym Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Jezioranach stwierdził, że Rada Miejska w Jezioranach udzieliła  

Panu Maciejowi Leszczyńskiemu – Burmistrzowi Jezioran absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Jeziorany za rok 2019.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady XIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Komendantem Miejskim 

Policji w Olsztynie; 

 

Przewodniczący Rady: "Omawialiśmy tą sprawę chwilę temu na komisji, w związku z tym 

proszę o odczytanie projektu uchwały, po czym jak ktoś z Państwa będzie miał jakieś uwagi 

czy pytania." 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść 

jakieś uwagi do projektu uchwały?" 

Pytań nie było. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu)                                                                                                                                                                

 

podjęła uchwałę Nr XIV/131/20 w sprawie upoważnienia Burmistrza Jezioran  

do zawarcia porozumienia z Komendantem Miejskim Policji w Olsztynie,  

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031. 

Przewodniczący Rady: "Temat też był omówiony niecałą godzinkę temu na komisji,  

w związku z powyższym proponuję odczytanie projektu uchwały." 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść 

jakieś uwagi do projektu uchwały?" 

Pytań nie było. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę Nr XIV/132/20 w sprawie zmiany Wieloletniej  

Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031,  

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

3) zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

Przewodniczący Rady: "Analogiczna sytuacja, też pół godziny temu Pani Skarbnik omówiła, 

chyba, że chciałaby coś dodać, jeśli nie to przejdźmy do odczytania projektu uchwały." 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść 

jakieś uwagi do projektu uchwały, względnie pytania do Pani Skarbnik?" 

Pytań nie było. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych). 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę Nr XIV/133/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami 

Pan Maciej Leszczyński - Burmistrz Jezioran: "Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Informacja ze sprzedaży mienia 

Sprzedano:  

- lokal w budynku mieszkalnym przy Placu Zamkowym w Jezioranach dla najemcy  

za kwotę 620 zł,   

- udział 24/100 w nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 57  

o powierzchni 3 000 m² położonej w obrębie Modliny w trybie bezprzetargowym na poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych osobom fizycznym za kwotę  

4 030 zł, 

- działkę nr 110/18 o pow. 1 437 m² w przetargu ustnym nieograniczonym w obrębie Piszewo 

za kwotę 27 400 zł. I tak, jak Państwu mówiłem na komisji również dwie działki, które 

wczoraj w przetargu zostały zakupione na kwotę blisko 90.000 zł również w Piszewie. 
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Wykonane zadania gospodarcze:  

1. Zlikwidowano dzikie wysypisko śmieci w miejscowości Potryty.  

2. Wyzbierano śmieci w worki na drodze Wilkiejmy – Potryty – Modliny.  

3. Wykoszono porosty na cmentarzach wojennych w miejscowościach: Zerbuń, Piszewo, 

Górkowo, cmentarzu ewangelickim w Jezioranach. 

4. Wykoszono pobocza dróg, na razie kosimy drogi Nasze gminne, przejdziemy na drogi 

powiatowe. Te drogi, które kosiliśmy do tej pory to są: Kikity Kolonie, Polkajmy – 

Kramarzewo, Jeziorany – Tłokowo – Piszewo, Jeziorany – Miejska Wieś, Miejska 

Wieś – Zerbuń, Miejska Wieś – Żardeniki, Jeziorany – Lekity – Kalis – Krokowo, 

Wielewo – Kramarzewo, Wilkiejmy – Potryty, wykoszono plażę w Kikitach. 

5. Wykoszono i wykonano opryski barszczu Sosnowskiego w miejscowościach: 

Wójtówko, Ustnik – Kalis, Ustnik – Wilkiejmy, Kolonie Jeziorany, te opryski będą 

trwały i usuwanie barszczu przez najbliższe jeszcze trzy miesiące, to jest dosyć duże 

zadanie.  

6. Wykonano opryski chwastów na terenie miasta Jeziorany.  

7.  Wykonano oznaczenia poziome na jezdni ul. Sienkiewicza, ul. Plac Jedności 

Narodowej, ul. Konopnickiej, ul. Krótka, ul. Przeskok. 

8. Wypełniono dziury w jezdni masą asfaltową na zimno na terenie miasta Jeziorany. 

9. Naprawiono uszkodzone urządzenia na placach zabaw w miejscowościach: 

Wójtówko, Radostowo, Franknowo. 

10. Usunięto wyrwy na drodze Lekity – Derc, poprzez nawiezienie gruzu i stabilizacji.  

11. Naprawiono drogę gruntową poprzez nawiezienie i rozsypanie gruzu na drodze 

Radostowo – Potryty i przepust na drodze Polkajmy – Bartniki.  

12. Oczyszczono przepust w Radostowie.  

13. Wykonano odprowadzenie wody ze strażnicy w Radostowie.  

14. Wykonano odprowadzenie wody opadowej przy blokach mieszkalnych w Wójtówku, 

ułożono rury na długości 48 m.  

W dniu 19 maja 2020 r. Gmina Jeziorany podpisała z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska umowę na dofinansowanie w formie dotacji w wysokości 33 279 zł na 

"Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po 

nawozach i typu Big Bag" Termin realizacji 01.01.2020 r. - 20.11.2020 r.  

Warunkiem uzyskania refundacji jest uzyskany do dnia 20.03.2021 r. efekt ekologiczny 

określony jako osiągnięcie masy odpadów poddanych odzyskowi lub unieszkodliwieniu  

w wysokości 66,56 ton to dotyczy drodzy Państwo rolników, którzy mieli, w ostatnim czasie, 

nastąpił problem z odbiorem tego typu odpadów i dlatego wymyślono taki sposób 

dofinansowania poprzez Narodowy Fundusz i Gmina do tego przystąpiła, także rolnicy 

podpisują umowy, już te umowy są podpisane i wykonawca będzie odbierał od nich folię.  

W dniu 25 maja 2020 r. zawarto Porozumienie w sprawie udzielenia przez gminę Jeziorany 

pomocy finansowej Powiatowi Olszyńskiemu w formie dotacji celowej na zadanie 

"Przebudowa drogi powiatowej Nr 1477 N na odcinku DP1475N-Studzianka". 

- Gmina udzieli dotacji celowej w wysokości 364 404 zł, nie więcej niż 50% wkładu 

własnego Powiatu Olsztyńskiego.  
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Wydatkowanie dotacji przez Powiat musi nastąpić w terminie do 31 grudnia 2020 r. ta droga 

już ten drugi etap asfaltu właśnie od Radostowa do Studzianki została wykonana, pozostało 

jeszcze uregulowanie poboczy, ale to zadanie już jest zrealizowane. Z Naszych zadań, jeśli 

chodzi o Gminę i miasto Jeziorany już wspomniany PSZOK, który w tej chwili oddajemy,  

ul. Dworcowa, wchodzą wykonawcy na dwie ul. Przeskok i Rzemieślniczą od poniedziałku, 

natomiast, jeśli chodzi o Nasze wioseczki, to dwie drogi w Tłokowie, już zakończona 

inwestycja i teraz działają na Kikitach, także idziemy zgodnie z planem. Jeszcze może dodam, 

że myśmy do tej drogi Studzianka - Radostowo dopłacili jak Państwo wiedzą 364.404 zł 

natomiast chodziło o te dofinansowania z Powiatem. Powiat przeznaczył na ta realizację dużo 

większe pieniądze tak. Dostał dofinansowanie, a ten udział, który dotyczył Powiatu  

i Gminy myśmy podzielili w proporcjach, nie po równo tak, jak było do tej pory. Dziękuję 

bardzo". 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby z Pań i Panów Radnych jakieś 

pytanie zadać Panu Burmistrzowi do sprawozdania przez Niego przedstawionego?" 

 

Pytań nie było. 

  

Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady: "Chciałem Państwu przypomnieć i poinformować, że wszyscy 

mieszkańcy Naszej Gminy mieli możliwość zabrania, tym razem już nie osobistego,  

a poprzez wystąpienie na piśmie, zadania Nam jakiś pytań, które by były zaprezentowane na 

tej sesji, ale nic takiego nie wpłynęło. W taki razie, kto z Pań i Panów Radnych w tym 

punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę, więc Ja sobie pozwolę. Panie Burmistrzu 

mówiliśmy przed chwilą, iż trzeba było zrezygnować z budowy strażnicy OSP Jeziorany, a Ja 

sobie przypominam, jak dwa czy trzy lata temu wizytował Naszą Gminę Pan Andrzej Duda 

Prezydent RP i stojącemu obok Mnie Panu Goździckiemu, pogratulował pięknego 

strażackiego munduru i powiedział, iż sam osobiście włączy się w to, żeby pomóc Naszej 

Gminie zbudować tą strażnicę. Na sesji, która się odbyła po tej wizycie, Pan Burmistrz 

Boczkowski poinformował Nas o tym, iż nawet będzie prowadził korespondencję z Panem 

Prezydentem, który jest w ogóle zainteresowany tą sprawą i remizy i paru innych spraw.  

Ja chciałem się zapytać, czy to nabrało jakiegoś biegu, czy to po za takim efektem 

propagandowym do niczego nie doprowadziło? Czy mamy jakieś Panie Burmistrzu efekty 

tego?" 

 

Burmistrz Jezioran: "Do tej pory, jak Państwo widzą, zresztą nie ma żadnego efektu. Myśmy 

się zwracali do Kancelarii Prezydenta, natomiast jak Państwo wiedzą, no staramy się po 

prostu budynek straży postawić we własnym zakresie, natomiast nawiązując do pytania Pana 

Przewodniczącego, no to tutaj nie mamy żadnego odzewu. Także nawet nie wiemy do kogo 

za bardzo pukać, bo mam spotkanie jutro z Komendantem Miejskim Straży Pożarnej  

z Olsztyna no więc spytam co w tej kwestii się dzieje, natomiast nie liczyłbym tu na zbyt 
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wiele pod tym względem, raczej to będzie spoczywało na barkach Naszej Gminy. Zarówno 

budynek policji, jak i straż, na razie nic się w tej kwestii nie wydarzyło. Dziękuję bardzo." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Też tak myślałem, że Pan Burmistrz też się zawiódł 

na tej obietnicy, bo w jego oknie już inny kandydat na Prezydenta się znajduje, ale cóż tak się 

zdarza. Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby jeszcze zabrać głos?" 

Radny Jacek Ciborski: "Panie Burmistrzu Ja mam pytanie odnośnie ul. Nadbrzeżnej czy ona 

będzie robiona czy wypadła?" 

Burmistrz Jezioran: "Proszę Państwa ta ulica Nam nie może wypaść, bo to są pieniądze, 

które myśmy już otrzymali i My mamy konieczność realizacji tej ulicy. W tym zadaniu było 

ileś inwestycji, czyli to, co mówiłem Tłokowo, Dworcowa, Rzemieślnicza, Przeskok, 

Ogrodowa, to wszystko jest jak gdyby w jednym zadaniu, natomiast My bezwzględnie  

ul. Nadbrzeżną wykonać musimy, natomiast, co Nas na razie jeszcze wstrzymuje, dlatego, że 

jak rozmawialiśmy o przeprowadzeniu gazu, to Ja cały czas czekam na projektanta ze strony 

Państwowej Spółki Gazowniczej, aż ten projektant się u Nas pojawi, dlatego, że ten 

projektant nie został jeszcze wybrany w przetargu i czekamy, aż ten projektant się pojawi, 

żeby on Nam naznaczył, gdzie w ogóle on by chciał poprowadzić ten gaz, bo nie ma nic 

gorszego, jeżeli My byśmy w tej chwili wybudowali ulicę, a później by weszli gazownicy  

i zaczęliby tą ulicę na nowo przekopywać. Wystąpiliśmy do Wojewódzkiego Funduszu  

o przedłużenie tego terminu, dlatego, że najpierw musimy ustalić to z projektantem od gazu, 

żeby on Nam powiedział, gdzie chociażby możemy przerzucić, którędy by szła w ogóle linia 

główna i przyłącza, żebyśmy później nie przekopywali ulicy, którą wybudujemy, czyli 

jesteśmy zobligowani, że najpierw musimy się spotkać z tym projektantem. Jak rozmawiałem 

ze spółką gazowniczą, to po trzech nieudanych przetargach, oni teraz rozmawiają  

z projektantem, nastąpił wybór z wolnej ręki projektanta i mam nadzieję, że to nastąpi do 

końca czerwca i wtedy będę mógł się spotkać z projektantem, żeby on przynajmniej 

naznaczył, którędy by chciał przechodzić, żeby później nie było zbędnego kopania po 

wybudowaniu ulicy. My zdążymy z tym tematem, mieliśmy nadzieję, że wejdziemy najpierw 

w kwietniu, w maju, w czerwcu, ale to jesteśmy tylko pohamowani ze strony spółki 

gazowniczej. Przepraszam jeszcze tylko dodam, tutaj akurat przy tej ulicy 

najprawdopodobniej nie ma możliwości, żeby podejść z gazem od tyłu tych budynków, czyli 

to pomiędzy budynkami gospodarczymi, a budynkami mieszkalnymi, bo tam jest tylko dwa 

metry, także tam się nie zmieścimy jak gdyby z gazem, nawet, jeżeli by później nie naruszać 

ulicy, więc wolimy poczekać i wejść wtedy, aż to dokładnie ustalimy, dobrze." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy Pan Radny jest usatysfakcjonowany?" 

Radny Jacek Ciborski: "Tak przynajmniej wiem, co wyborcom powiedzieć." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję. Kto jeszcze z Pań i Panów Radnych chciałby zadać 

pytanie?" 

Pytań nie było. 
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Ad.7. Przyjęcie protokołu XIII sesji. 

Przewodniczący Rady: "Rozumiem, że wszyscy Państwo się z Nim zapoznaliście. Jakieś 

uwagi? Jeśli nie to przystąpmy do głosowania". 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

 

Przyjęto protokół XIII Sesji rady Miejskiej w Jezioranach. 

Przewodniczący Rady: "Proszę Państwa Nim zakończę to chciałem wszystkim Państwa 

przypomnieć, ale pewnie pamiętacie i wiecie, że jutro jest zakończenie roku szkolnego. Po raz 

pierwszy w Mojej historii, ale i Państwa będzie to takie szare, smutne zakończenie. Ta 

pandemia, która się na Państwa twarzach wyraża tymi maseczkami między innymi 

doprowadziła do tego, że dzieciaki się rozejdą, bez tej miłej, sympatycznej atmosfery. Myślę, 

że w imieniu Państwa i swoim własnym, przekażę tym dzieciom wszystkiego najlepszego, 

wesołych wakacji, a nauczycielom podziękuję za wkład, który włożyli. Panie Radny 

Szuwalski, jako najbliższy tej ekipie proszę o przekazanie od Nas ciału pedagogicznemu oraz 

dzieciom wszystkiego najlepszego na wakacje i podziękowanie za rok szkolny. Dziękuję."  

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XIV Sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

 

 

       Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

Agata Jastrzębowska                           Bogusław Wierzbicki 


